
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

KÉSZÜLT: 2011. június 6-án a Cigány Kisebbségi Önkormányzat nyílt
ülésén.

JELEN VANNAK: A jelenléti ív a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

KOVÁCS GYULA a Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke köszönti a képviselő-
testületi tagokat, Módos Imre polgármestert, Petrucz Sándor jegyzőt és Somogyiné
Herceg Mária védőnőt.
A jelenléti ív alapján megállapítja, hogy a 4 fő képviselő-testületi tagból 3 fő jelen
van, így az ülés határozatképes. Az ülést megnyitja.

Javaslatára a képviselő-testület az alábbi napirendi pontok megtárgyalását fogadja
el:

N A P I R E N D I   P O N T O K :
1.) Tájékoztató a kisebbséghez tartozó általános iskolai tanulók tanulmányi
eredményéről.
Előadó: Fegyverné Gyarmati Éva tagintézmény vezető

2.) Beszámoló a 0-3 éves korú gyermekek helyzetéről, az anya- és
csecsemővédelemről.
Előadó: Somogyiné Herczeg Mária védőnő

3.) Különfélék.

I. N A P I R E N D I    P O N T :
Tájékoztató a kisebbséghez tartozó általános iskolai tanulók tanulmányi
eredményéről.
(A tájékoztató a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

KOVÁCS GYULA  elmondja, hogy Fegyverné Gyarmati Éva Budapesten van a
gyerekekkel kirándulni, ezért nem tud részt venni az ülésen. A tájékoztatóval
kapcsolatban elmondja, hogy sajnos mostmár az alsó tagozatban is elkezdődött a
durva beszéd. Eddig csak a felső tagozatban volt ilyen probléma, sajnos mostmár itt
is. Véleménye szerint el kellene beszélgetni a szülőkkel, mert ezek a problémák a
szülő nagyobb odafigyelése mellett elkerülhetőek lennének.

A napirendi ponttal kapcsolatban több hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-
testület egyhangúlag 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül
elfogadta.

II. N A P I R E N D I    P O N T :
Beszámoló a 0-3 éves korú gyermekek helyzetéről, az anya- és csecsemővédelemről.
(A beszámoló a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)



SOMOGYINÉ HERCZEG MÁRIA elmondja, hogy a védőnői feladatellátás sokkal
szélesebb körű, mint amit a beszámolóban kért tőle a képviselő-testület. Az általános
iskoláskorúak is hozzá tartoznak, nemcsak a 0-3 éves korú gyerekek. A védőnői
gondozás során nem lát különbséget roma és nem roma gyermek között. 1-2 eset
kivételével nincs gondja a családokkal. Sajnos van egy tetves család, akikkel viszont
most már nagy a gond. Kéthetente jár ehhez a családhoz, lekeni tetűirtóval a család
minden tagját, és mégis mindig van bennük. Ehhez most már úgy érzi, az ÁNTSZ-től
segítséget kell kérni. Ez sajnos folyamatosan fennálló probléma 2010-től kezdve. És
még arra sem hajlandó a szülő, hogy kiszedje a döglött serkéket és tetveket. A
szülőknek és az óvónőknek köszönhetően szerencsére ebből nem lett járvány. A
családgondozó még vasalót is adott a családnak, hogy vasalni is tudjanak.

MÓDOS IMRE elmondja, hogy segítséget fog kérni az ÁNTSZ-től, ha már ezt itt
helyben nem lehet megoldani. Meg fogják rendelni a rendkívüli fertőtlenítést és
tetűirtást.

A beszámolóval kapcsolatban több hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület
3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta.

III. N A P I R E N D I    P O N T :
Különfélék:

KOVÁCS GYULA tájékoztatja a képviselő-testület tagjait, hogy májusban végigjárta
a családokat, hogy a kapott vetőmagot elvetették-e. Vannak gyönyörű szép
veteményeskertek, de sajnos vannak elhanyagoltak is. Van néhány olyan hely, ahol
nincs elveteményezve. Jövőre csak azok kapnak vetőmagot, ha lesz ilyen lehetőség,
akik az idén elveteményeztek és művelik is rendesen a kertet.

PETRUCZ SÁNDOR elmondja, hogy amíg nem lesz számon kérve a lakosokon,
addig mindegy, hogy mi szerepel a pályázati kiírást. Ahol nincs elveteményezve fel
kell venni a jegyzőkönyvet és rögzíteni kell benne a testület állásfoglalását, ami a
pályázati kiírásban szerepel.

KOVÁCS GYULA  tájékoztatja a képviselő-testület tagjait, hogy az igazgatói állás
betöltésére az iskolaigazgató által beadott pályázatot véleményezték, melye el is
küldtek Nagyrábéra. Sérelmezték, hogy a pályázatban Bihartorda jövőjét illetően nem
igazán volt semmi és ezt bele is írták a véleményükbe. Leírták továbbá azt is, hogy
szeretnének találkozni az Igazgató Úrral. De szakmailag a pályázatot jónak látták és
javasolták elfogadásra.

Elmondja továbbá, hogy megrendezésre került a TeSZEDD akció, a kisebbség
részéről ő és még egy roma származású lakos vett részt rajta, valamint az iskolás
gyerekek.

KOVÁCS GYULA tájékoztatja a testület tagjait, hogy 6 fő roma származású 8.
osztályos tanuló van. Tavaly is megajándékozták a ballagó diákokat egy kis
ajándékcsomaggal és egy szál virággal. Most is javasolja, hogy az elmúlt évhez



hasonlóan búcsúzzanak el tőlük. Gyermekenként 2.500 Ft értékű ajándékcsomagot
javasol átadni a ballagó diákoknak.

Az elhangzottakkal a képviselő-testület egyetért, 3 igen szavazattal, ellenszavazat és
tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot:

14/2011. (VI. 06.) CKÖ sz. határozat:
Bihartorda Cigány Kisebbségi Önkormányzat képviselő-
testülete a cigány kisebbséghez tartozó 6 fő 8. osztályos
tanul részére ballagásuk alkalmából 6 x 2.500 Ft értékű
ajándékcsomagot és 1-1 szál virágot biztosít.
Megbízza a Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnökét, hogy
az ajándékcsomag elkészítéséről, illetve átadásáról
gondoskodjon.
Határidő: 2011. június 18.
Felelős: CKÖ elnök

KOVÁCS GYULA javasolja a képviselő-testületnek, hogy a bihartordai Általános
Iskolában a június 15-én megrendezendő gyermeknapot 20.000 Ft-tal támogassák.

A javaslattal a képviselő-testület egyetért, 3 igen szavazattal, ellenszavazat és
tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot:

15/2011.(VI. 05.) CKÖ. Sz. határozat:
Bihartorda Cigány Kisebbségi Önkormányzat képviselő-
testülete a bihartordai Általános Iskolában a 2011. június 15-
én megrendezésre kerülő gyermeknapi rendezvényt 20.000
Ft-tal támogatja a 2011. évi költségvetés terhére.
Megbízza a Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnökét, hogy
az összeg biztosításáról gondoskodjon.
Határidő: 2011. június 15.
Felelős: CKÖ elnök

A nyílt ülésnek több napirendi pontja nem volt, a Cigány Kisebbségi Önkormányzat
Elnöke a segélykérelmek véleményezésére zárt ülést rendelt el, a nyílt ülést pedig
berekesztette.

k.m.f.

Kovács Gyula     Ferenczik Ildikó
   CKÖ elnök    jegyzőkönyv-hitelesítő


